
   
 

 

Muistio  
                                                           

Varhaiskasvatuksen koulutusten kehittämisfoorumin (VKF II) kokous 

Leena Halttunen, pj 
Meeri Rusi, vpj 
Merja Ahtikari 
Terhi Rissanen 
Sanna Säkkinen 
Beatrice Westerlund 
Saila Nevanen 
Outi Wallin 
Jarmo Kinos 
Niina Rutanen 
Nina Sajaniemi 
Merja Komulainen-Aakko 
Virpi Mattila 
Sanna-Maija Laiho 
Anette Lehtonen 
Tuomas Sarkkinen 
Mirja Kivikangas 
Anne Ekroth 
Pia Kola-Torvinen siht. 
Sanna Penttinen siht. 

 

 

Aika: to 26.1.2023 klo 10.00-15.00 

Paikka: Hotel Arthur, Vuorikatu 19, Helsinki 

 kokoustila Mäki (ryhmätyötilat Karpio ja Liukku) 

    

1. Varhaiskasvatuksen koulutusten kehittämisfoorumin tilannekatsaus 

foorumin puheenjohtaja, kasvatustieteiden laitoksen johtaja Leena Halttunen, Jyväskylän yliopisto 

- Puheenjohtaja avasi foorumin ja kävi läpi päivän ohjelman. 

foorumin sihteeri, opetusneuvos, Pia Kola-Torvinen, Opetushallitus 

-  Kyselyjen läpikäyntiä ja aluetilaisuuksien tilanne 

Kyselyt kuntatoimijoille ja koulutusten järjestäjille ovat nyt valmiit. Kyselyn toteuttaja on Owal Group 
ja tavoitteena on, että kyselyt lähtisivät liikkeelle mahdollisimman nopeasti helmikuun alussa. 
Vastausaika on vähintään kaksi viikkoa. Karvilta on lähdössä kysely koulutusten arvioinnista 
maaliskuun aikana. Pohdittiin pitäisikö VKF:n kyselyn saatteessa olla tieto siitä, että Karvilta on 
tulossa kevään aikana myös kysely, mutta eri näkökulmasta. Karvin arvioinnin tulokset julkaistaan 
samaan aikaan kuin VKF II loppuraportti. 

Aluetilaisuudet käynnistyvät helmikuussa. Käytiin läpi aluetilaisuuksiin ilmoittautuneiden tilanne. 
Toivotaan, että foorumilaiset osallistuisivat aluetilaisuuksiin. On sovittu, että aluetilaisuuksien 
työpajoissa jaostojen edustajat toimivat kirjureina. Eri tilaisuuksiin ilmoittautuneet näkyvät tiimerin 
aluetilaisuudet kansiossa. Jaostot lähettävät päivitetyt aluetilaisuuksien kysymykset Pialle 
27.1.mennessä. 



   
 

Pia Kola-Torvinen esitteli Osaamisen Ennakointifoorumin (OEF) tekemää osaamistarvekyselyt 
alustavia tuloksia varhaiskasvatukseen osalta (esitys liitteenä tiimerissä). Tulokset tullaan 
julkaisemaan kokonaisuutena kevään aikana. 

2. Jaostojen työskentelyä  

Jaostot pitivät oman kokouksensa ajankohtaisista aiheista ja tämän jälkeen jaostojen jäsenet 

jakaantuivat pohtimaan keskenään yhteisiä teemoja ja tavoitteita täydennyskoulutukseen ja 

koulutuspolkuihin, alueelliseen yhteistyöhön ja alueelliseen pito- ja vetovoimaan liittyen. 

 

Täydennyskoulutus/koulutuspolut- ryhmä ja nostoja yhteisestä keskustelusta: 

Yhteistä paljon, koska osaamisen kehittäminen on osa kaikkien jaostojen keskeistä toimintaa. 

Täydennyskoulutus kytkeytyy myös joustaviin koulutuspolkuihin. 

Johtamis- ja hyvinvointiosaaminen on kaikkien koulutusmuotojen yhteinen teema. Pirstaleisuus on 

suurta. Helposti puhutaan vain kelpoisuuksien tuovista koulutuksista. Ei vain eriytynyttä eri 

koulutusasteille. On paljon myös yhteisiä teemoja eri ammattiryhmille. Tulisi selvittää, millaisia 

mentorikoulutuksia on tarjolla eri ammattiryhmille. 

Uusi narratiivi varhaiskasvatukselle – toiveikkuus ja positiivisuus 

Mitä asioita loppuraporttiin tulisi kirjata? Kaikkien koulutusten kautta tulisi vahvistaa ammatti- 

identiteettiä ja hyvinvointia, koulutusten välinen yhteistyö ja koulutuspolut kuvattaisiin. 

Jatkotyöskentelyssä huomioitavia teemoja olisivat verkostoituminen täydennyskoulutuksen 

järjestämisessä.  

Alueellinen yhteistyö - ryhmä ja nostoja yhteisestä keskustelusta: 

Alueellinen eriytyisyys, mitä eriytyisyyttä on tällä alueella ja koulutusten välinen yhteistyön toimivuus, 

nämä teemat vaikuttavat myös veto- ja pitovoimaan. 

Tulisi tehdä näkyväksi alueiden erilaisia hyviä käytäntöjä. Alueellisen yhteistyön kautta, saadaan 

tietoa mitä pitäisi tehdä, jotta saataisiin foorumin tavoitteita eteenpäin. Onko mahdollista löytää 

levitettäviä ja konkreettisia ratkaisuja alueilta?  

Jaostot yhdessä valmistelisivat raporttiin eri teemoja. 

Alueellinen pito- ja vetovoima- ryhmä ja nostoja yhteisestä keskustelusta: 

Työvoimatarve on ollut jaoston työskentelyssä keskeinen teema. Loppuraporttia kannattaisi alkaa 

valmistella yhteiseen pohjaan.  

- Koulutuksilla on pito- ja vetovoimaan merkitystä. 

- Toimiva yhteistyö on myös merkittävä pito- ja vetovoima. 

 

3. Yhteenveto ja keskustelu  

 

- Kyselyjen ja AVI-tilaisuuksien lisäksi olisi tärkeä tietää, jos ollaan tekemässä vielä jotain muita 

selvityksiä ja kyselyjä.  

- Kannattaa käydä läpi vielä jaostojen toiminnasta tehtyä excel-koontia. Voi tuoda esille uusia 

näkökulmia ja teemoja. 

- Ilmiölähtöisyys ja teemat loppuraportin rungoksi. 



   
 

- VKF I toimenpide-ehdotukset ovat loppuraportin pohjana, mutta tavoitteita yhdistetty ja tiivistetty. 

Tuleva raportti on suppeampi. Jos jotain muuttunut esim. koulutuspolut, kuvataan siinä tapauksessa 

vain uudelleen. 

4. Puheenjohtaja päätti tilaisuuden. 


